
 
 

        

  

 

   

УКРАЇНА 

Вінницька область Вінницький район 

ЛУКА-МЕЛЕШКІВСЬКА СІЛЬСЬКА РАДА 

 

ПРОТОКОЛ   № 31 

31 – ої позачергової сесії 

Лука-Мелешківської сільської ради 8 скликання 

 

12.08.2022 року                                                                 с. Лука-Мелешківська                         
                            

Всього депутатів ради     - 22 депутатів 

Присутніх на сесії            - 17 депутатів (додаток 1) 

Запрошених                      - 1 особа (додаток 2) 

 

Відкриває пленарне засідання 31 позачергової сесії сільської ради 8 скликання голова 

Лука-Мелешківської  сільської ради Августович Б.І.. 

 

Звернувся до присутніх вшанувати хвилиною мовчання пам'ять загиблих унаслідок 

збройної агресії російської федерації. 

Хвилина мовчання 

За результатами реєстрації на пленарне засідання 31 позачергової сесії сільської ради 

8 скликання прибуло 17 депутатів з 22 депутатів загального складу ради. 

Відповідно до частини 12 статті 46 Закону України “Про місцеве самоврядування в 

Україні” сесія повноважна розпочати роботу. Надійшла пропозиція розпочати роботу сесії. 

ГОЛОСУВАЛИ: за                        - 18 

                               проти                  - 

                               утрималось        - 

                               не голосувало    - 

                                                                 Прийнято.  

 

31 позачергову сесію Лука-Мелешківської сільської ради 8 скликання оголошую 

відкритою. 

Звучить Гімн України. 

 

Сільський голова Августович Б.І. звернув увагу депутатів на необхідність дотримання 

під час обговорення питань та голосування вимог Закону України «Про запобігання 

корупції» (стаття 35), Закону України «Про місцеве самоврядування в Україні» (стаття 59і) 

щодо запобігання та врегулювання конфлікту інтересів. 

 

СЛУХАЛИ: Обговорення порядку денного та регламенту роботи 31 позачергової сесії 

Лука-Мелешківської сільської ради 8 скликання. 

Інформація Августович Б.І., сільського голови.  

Переходимо до обговорення порядку денного, пропоную проект порядку денного 

прийняти за основу. Прошу проголосувати. 

ГОЛОСУВАЛИ: за                        - 18 

                               проти                  - 

                               утрималось        - 

                               не голосувало    - 



 
 

Сілський голова вніс пропозицію доповнити порядок денний питанням «Про 

надання згоди на безоплатне прийняття майна у комунальну власність», що стосується 

пристроїв супутникового зв’язку «Starlink». Вніс пропозицію проект порядку денного 

прийняти в цілому з доповненням. Прошу проголосувати. 

ГОЛОСУВАЛИ: за                        - 18 

                               проти                  - 

                               утрималось        - 

                               не голосувало    - 

                                                                 Прийнято. 

 

Августович Б.І., сільський голова, вніс пропозицію по регламенту роботи сесії. По 

всіх питання виступи -  до  1 хв., сесію провести в межах 1-2 год. 

ГОЛОСУВАЛИ: за                        - 18 

                               проти                  - 

                               утрималось        - 

                               не голосувало    - 

                                                                 Прийнято.  

ВИРІШИЛИ: Порядок денний та регламент роботи 31 позачергової сесії сільської ради 8 

скликання затвердити в цілому. 
 

Порядок денний 31 позачергової сесії 

Лука-Мелешківської сільської ради 8 скликання 
 

1. Про звернення депутатів Лука-Мелешківської сільської ради про заборону Московського 

Патріархату на території громади.   
Інформує: начальник фінансового відділу Шило В.М. 

2. Про громадське обговорення проєктів рішень про реорганізацію закладів освіти                                                             

Лука-Мелешківської ТГ. 
Інформує: начальник фінансового відділу Шило В.М. 

3. Про надання згоди на безоплатне прийняття майна у комунальну власність. 
Інформує: начальник фінансового відділу Шило В.М. 

 

 
1.СЛУХАЛИ: Про звернення депутатів Лука-Мелешківської сільської ради про заборону 

Московського Патріархату на території громади. 
З інформацією виступив Августович Б.І. – сільський голова. Повідомив присутнім, що на 

засіданні сесії присутні представники УПЦ та ПЦУ релігійних громад с. Лука-Мелешківська. До 

сільської ради надійшло колективне звернення від парафіян ПЦУ про опечатання храм, в якому 

знаходяться парафіяни УПЦ, до завершення військових дій в країні. Вніс пропозицію заслухати 

виступи кожного з сільських депутатів, а також і парафіян. 

ВИСТУПИЛИ: 

Скрипнюк В.І. – депутат сільської ради. Поділився спогадами дитинства, коли по 

закінченню другої світової війни багато односельчан повернулися покаліченими. Історія 

повторюється – скільки скалічених молодих долей сьогодні, скільки людей виїхали за межі країни, 

скільки закладів освіти та помешкань зруйновано. Ми всі користуємось інтернетом – маємо доступ 

до інформації та аналізуємо, що діється в країні. Московська церква – це вовк в овечій шкурі – який 

з’їв вівцю, перевдягнувся і чекає зручного часу для нападу. Прошу підтримати звернення, яке 

підписали 350 громадян. 

 Сулима В.В. – депутат сільської ради. Висловив думку, що кожка людина має право 

звернутися в той храм, в який бажає. Церкві, що в с. Лука-Мелешківська, більше 130 років. 

Звернувся до депутата сільської ради Скрипнюка В.І. із запитанням щодо побудови українського 

храму під час його каденції як сільського голови. 

Скрипнюк В.І. – депутат сільської ради. Ознайомив присутніх з етапами побудови храму в  

с. Тютьки. 

Проценко Д.Л. – депутат сільської ради. Звернув увагу присутніх, що в сільської ради 

згідно чинного законодавства немає права закривати чи відкривати церкву. 



 
 

Школьний В.А. – депутат сільської ради. Запевнив колег, що поважає думку кожного. 

Вважає, що зараз на часі гуртування, допомога армії та рух до Перемоги. 

Бондар В.М. – депутат сільської ради.  Висловив сумнів можливості фізичного закриття 

храму. Це ж не просто цвяхами забити двері. Та й офіцерів громади можна залучити лише для 

виконання рішення суду, якого немає. 

Філіппов В.А. – депутат сільської ради. Переконаний, що рішення потрібно приймати 

законно та мудро. З юридичного боку – сільська рада не суд і не виконавча служба. Довів свою 

позицію проти росії та рашистів. Вніс пропозицію з даного питання звернутися до вищестоящих 

органів. 

Ткаченко В.С. – депутат сільської ради. Наголосив, що всі бажають одного – жити в Україні 

без насилля. Висловив думку, що хлопці, які на передовій, теж звертаються до Бога, як і їхні рідні. 

Підтримав пропозицію звернення до вищестоящих органів. 

Лоза Р.М. – депутат сільської ради. Впевнена, що від страшних подій, які відбуваються в 

нашій країні – застигає кров в кожного. Висловина надію, щоб церква була єдина в Україні. А кожна 

людина – на своєму місці – допомагати нашій армії, не сіяти ворожнечу. Адже парафіяни УПЦ теж 

гуртуються, допомагають та моляться за українських воїнів. 

Гричина Н.М. – депутат сільської ради. Ознайомила пристуніх, що в с. Яришівка теж УПЦ, 

яку закрили не дуже гарним способом, тож тепер ті парафіяни, які все життя ходили до церкви тепер 

не мають куди ходити. 

Марущак Ю.В. – депутат сільської ради. Повідомив що на його виборчому окрузі закрили 

УПЦ після того, як церква не пустила відспівувати загиблого воїна, церемонію провів військовий 

капелан на вулиці. Дане питання підтримали більшість жителів. 

Якимчук В.Б. – депутат сільської ради. Переконаний, що саме зараз потрібно бути 

дружніми, об’єднуватися. Намагатися не розділяти людей. 

Отець Васілій – настоятель УПЦ. Звернув увагу, що парафіяни сіл Лука-Мелешківська та 

Прибузьке на кожній службі моляться про односельчан, які несуть службу в ЗСУ. Ознайомив з 

подяками від військових частин, яким допомагає релігійна громада, також повідомив про 

гуманітарну допомогу, яку надає храм. Розчарований, що тепер доводиться про це розповідати. 

Запевнив, що в назві УПЦ немає абрівеатури московського патріарху. 

Гордаш Т.А. – жителька с. Лука-Мелешківська. Повідомила, що їх релігійна громада також 

організовувала збір допомоги. Переконана що навіть якщо УПЦ вийшла з лона МП, розірвала 

зв’язок з Кирилом – то ким і чим вона визнана. 

Отець Васілій – повідомив, що 27.05.2022 року відбувся Собор, на якому сталось визнання. 

Отць Віктор – настоятель ПЦУ. Процитував писання Старого завіту, підкреслив, що немає 

більшої любові, ніж віддати життя за свого ближнього. Занепокоєний, як будуть діяти парафіяни 

УПЦ у випадку, якщо окупанти прийдуть на територію громади. Чи будуть виказувати, де живуть 

активісти? Бувають різні неконтрольовані ситуації, коли влада не мож вплитвати на людей. Як ТГ 

маємо заявити свою позицію і це буде крок вперед. 

Отець Васілій – переконаний, якщо ми зараз не будемо відстоювати своє – прийдуть до нас 

і заберуть. 

Печенюк О.В. – жителька с. Лука-Мелешківська. Повідомила, що вона і її чоловік 

військовослужбовці,які виконують свій обов’язок перед державою. Ображена, що за те, що вона 

молиться на старослов’янській мові, ходить до УПЦ її називають «руський мір». 

Литвинюк Н.С. – жителька с. Лука-Мелешківська. Парафіяни УПЦ так само вболівають за 

наших людей. Занепокоєна висловлюваннями про закриття храму. 

Подолян Є. – житель с. Лука-Мелешківська. Переконаний що настав час бути 

згуртованими, адже майже в кожній родині є воїн ЗСУ. 

Дмитренко Т.С. – жителька с. Лука-Мелешківська. З приходом біди в країну – ми почали 

гуртуватися. Наш отець Віктор казав нам жити в мирі, але Ви подаєте нас до суду, на що 

витрачаються чималі кошти, які могли віддати ЗСУ. 

Гордаш Т.А. – жителька с. Лука-Мелешківська. Висловила позицію жити в мирі. Незгодна 

з парафіянами УПЦ, які проти закрити храм – адже в свій час храм закрив двері перед людьми, які 

стояли на дворі служби і в дощ, і в сніг. Закликала припиняти суди. 

Шевчук О. – нагадав присутнім, що раніше був вихід – це співслужіння. А тепер скільки 

часу та коштів витрачено на будівництво нового храму ПЦУ, які могли піти на благо. Храм УПЦ – 

спільний храм, всі віряни мають частку. Ця церква наших дідів, а не ваша. Закликав зробити всіх 

людей рівними, в депутатів є шанс всіх зрівняти у правах. 

 



 
 

 

Любацька В.Д. – жителька с. Лука-Мелешківська. Зауважила, що сьогодні важке зібрання. 

Звернення до сільської ради про закриття храму надійшло після подій починаючи з 2019 року, коли 

ми стояли під церквою, а нас ображали як лучани, так і приїзжі. Нам в обличчя казали, що України 

немає і не буде. Стільки років ходила до церкви і не знала який патріархат. Колаборанти поміж нас, 

якщо раптом прийдуть окупанти – ми перші в списку. Наш ворог – московський патріархат. 

Кушнір Л.В. – жителька с. Лука-Мелешківська. Запевнила, що в статуті церкви немає 

згадувань московського патріархату. 

Скрипнюк В.І. – депутат сільської ради. Звернувся до отця Васілія із запитанням, що тому 

мішало свого часу перейти в ПЦУ, як в Тютьках? В Ваших руках було зробити це мирним шляхом 

без розколів. 

Отець Васілій – запевнив, що просив трохи часу на ознайомлення з документами, але 

віряни ПЦУ одразу знайшли іншого священослужителя. Приймав присягу Богу служити всім 

людям.  

Лоза Р.М. – депутат сільської ради. Закликала до миру, добра, вітатися одне з одним. Не 

сіяти розкол, що з отцем Васілієм – залишився непотріб, до отця Віктора пішла еліта. 

Скрипнюк В.І. – депутат сільської ради. Закликав відкрити церкву, а не виставляти 

чергових. 

Отець Васілій – висловив сумнів, адже не пам’ятає щоб Василь Іванович відвідував церкву. 

Звернувся із запитанням до сільського голови стосовно офіційних джерел інформації сільської ради 

в соц.мережах. 

Августович Б.І. – сільський голова. Відповів, що офіційними джерелами інформації 

сільської ради є сайт сільської ради та сторінка в фейсбуку. Висловив занепокоєння, що село 

розділилося на 2 фронти, а повинен бути один. Всі депутати мали змогу висловити свою думку, в 

даній ситуації ніякого московського патріархату бути не може. Вніс пропозицію проголосувати за 

закриття храму. 
ГОЛОСУВАЛИ:                ЗА – 6 (Бондар В.М., Вишневська Н.П., Завертаний О.С., Марущак Ю.В.,  

                                                          Скрипнюк В.І., Стахов С.А.) 

                                     ПРОТИ – 8 (Гричина Н.М., Лоза Р.М., Проценко Д.Л., Сулима В.В.,  

                                                          Ткаченко В.С., Філіппов В.А., Школьний В.А., Якимчук В.Б.) 

                       УТРИМАЛИСЬ – 3 (Строєв П.А., Черняк В.С., Шеванюк О.В.) 

                           

Августович Б.І. – сільський голова, зауважив що по результатам голосування, ми 

зупинилися на тому ж місці – звідкіля починали. Запропонував на час воєнного стану зупинити всі 

судові справи між сторонам. 

Отець Васілій – запропонував отцю Віктору співпрацю, щоб був мир, відкликати суди, а 

він в свою чергу відкличе свої. 

Отець Віктор – закликав припинити боротьбу в селі, об’єднатись проти одного ворога. А 

люди підуть туди, де краща проповідь, де організовано хор. Запропонував зустріч сторін із 

адвокатами в кабінеті голови громади. 

Августович Б.І. – сільський голова. Шановні депутати, я розумію, що Ви не хотіли брати 

на себе відповідальність і переступати Закон стосовно закриття Храму, але я навіть не сумніваюсь, 

що ви проти діяльності московського патріархату як в Україні, так і у нас в громаді, тому є 

пропозиція. Вивчивши позитивну практику інших громад — звісно заборонити ми не маємо права, 

але клопотати перед Президентом, Верховною Радою, Прем’єр міністром, що ми засуджуємо 

діяльність та заборонити московський патріархат на території Лука-Мелешківської громади та всій 

Україні в цілому. 

Надійшла пропозиція запропонований проект рішення прийняти за основу та в цілому. 

ГОЛОСУВАЛИ: за                         - 18 

                                проти                  - 

                                утрималось        - 

                                не голосувало    -   

ВИРІШИЛИ: Рішення № 1253 «Про звернення депутатів Лука-Мелешківської сільської ради про 

заборону Московського Патріархату на території громади» прийняти в цілому (додається). 

 

 

 



 
 

2.СЛУХАЛИ: Про громадське обговорення проєктів рішень про реорганізацію закладів 

освіти Лука-Мелешківської ТГ. 

З інформацією виступив Августович Б.І. – сільський голова. Ознайомив присутніх із 

презентацією щодо реорганізації закладів освіти громади. Наголосив, що сьогоднішнє рішення 

запустить лише початок громадського обговорення. Висловив власну позицію – категорично проти 

закриття шкіл в селах та не переймати негативний досвід інших громад, які практикують закриття. 

Наша мета: зберегти заклади, але зекономити кошти, за які посилити матеріальну базу. 

ВИСТУПИЛИ: 

Скрипнюк В.І. – депутат сільської ради. Впевнений, що дане питання теж викличе певний 

резонанс. Треба бути готовим довести, яка буде економія, щоб батькам було зрозуміло, що це тільки 

на краще. 

Отець Віктор – поцікавився, наскільки заклади освіти готові до роботи під час 

опалювального періоду. Адже зима очікується складною. 

Августович Б.І. – сільський голова, запевнив, що вживаються необхідні заходи. 

Надійшла пропозиція запропонований проект рішення прийняти за основу та в цілому. 

ГОЛОСУВАЛИ: за                         - 18 

                                проти                  - 

                                утрималось        - 

                                не голосувало    - 

ВИРІШИЛИ: Рішення № 1254 «Про громадське обговорення проєктів рішень про реорганізацію 

закладів освіти Лука-Мелешківської ТГ» прийняти в цілому (додається). 

 

 

3.СЛУХАЛИ: Про надання згоди на безоплатне прийняття майна у комунальну власність. 

З інформацією виступив Августович Б.І. – сільський голова, про надання згоди на 

безоплатне прийняття майна у комунальну власність пристроїв супутникового зв’язку «Starlink» для 

КНП «ЦПМСД» з ціллю забезпечення бездротового інтернет-покриття в закладах охорони здоров’я. 

Надійшла пропозиція запропонований проект рішення прийняти за основу та в цілому. 

ГОЛОСУВАЛИ: за                         - 16 

                                проти                  - 1 

                                утрималось        - 

                                не голосувало    - 1 

ВИРІШИЛИ: Рішення № 1255 «Про надання згоди на безоплатне прийняття майна у комунальну 

власність» прийняти в цілому (додається). 

 
 

 

 

 

        Сільський голова                                                            Богдан АВГУСТОВИЧ 


